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Til behandling foreligger: 
 
Saksnr Tittel 
 1. Åpent halvtime 
 2. Godkjenning av innkalling og saksliste 
 3.  Godkjenning av protokoll fra møte 19.06.2008 
 4. BU-sak 

08/57 
Resultatrapport pr. 1. halvår 2008 

 5. BU-sak 
08/58 

Prøveordning med stemmerett for 16-åringer – Utsatt sak fra juni 

 6. BU-sak 
08/59 

Tilsynsbesøk ved Kingosgate bo- og rehabiliteringssenter 14.5.2008 

 7. BU-sak 
08/60 

Tilsynsbesøk ved Sagenehjemmet 19.6.2008 

 8. BU-sak 
08/61 

Tilsynsbesøk ved Akerselva sykehjem 20.6.2008 

 9. BU-sak 
08/62 

Søknad om fritak fra politiske verv – Kristina Aas Fure 

10. BU-sak 
08/63 

Søknad om fritak fra politiske verv – Hilde Jordal Myrset 

11. BU-sak 
08/64 

Søknad om fritak fra politiske verv – Beate Mikalsen 

12. BU-sak   
08/65 

Møteplan for 2. halvår 2008 – Avklaring av møtedato for desember 2008 

13. BU-sak 
08/66 

Rullering av Oslo kommunes strategiske plan for universell utforming 

14. BU-sak 
08/67 

Nytt varamedlem i Helse- og sosialkomiteen 

15. BU-sak 
08/68 

Husleieregulering 

 
 

16. Spørretimen. 
17.  Orienteringssaker 
18. Eventuelt 
 
 
1. Åpent kvarter 
Kim Sidenius, leder av Barne- og ungdomsrådet: 
Sidenius viser til BU-sak 08/55 og mener at en prøveordning med stemmerett for 16-åringer 
vil være positivt for bydelen. Han mener at 16-åringer er mer sosialt knyttet til bydelen enn 
eldre ettersom de i større grad benytter seg av bydelens kafeer og fritidstilbud. 
Tilrettelegging av og tilpasset informasjon for ungdom vil imidlertid være viktig hvis Sagene 
bydel skal delta i et prøveprosjektet med stemmerett for 16-åringer. 
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Birthe Fallet, beboer i River´n: 
I forbindelse med BU-sak 08/68 vedrørende husleiereguleringen og seksjonering av de 
kommunale leilighetene i borettslaget River`n ønsker Fallet å meddele at takseringen av 
leilighetene er for høye. Flere av beboerne har av den grunn ikke anledning til å kjøpe egen 
bolig. Noen av beboerne kan søke om startlån/ boligtilskudd, men fordi River`n seksjoneres i 
samme år som kvartal 6 frykter Fallet at summen som er satt av til startlån/ boligtilskudd blir 
mindre per søker. Fallet spør Bydelsutvalgets medlemmer om de kan forhindre at dette skjer. 
 
Merete Hannestad, beboer i River`n: 
I forbindelse med BU-sak 08/68 vedrørende husleieregulering og seksjonering av de 
kommunale leilighetene i River`n har beboerne fått tilbud om å kjøpe den leiligheten de bor 
i. Hannestad viser til at ”tilbudet” de har fått ikke er tilfredsstillende eller i samsvar med 
leilighetens verdi, ettersom bygården også må oppgraderes. I tillegg gjelder tilbudet om å 
kjøpe leiligheten kun for tre måneder. Denne tidsfristen er alt for kort. Videre viser 
Hannestad til at det finnes alt for få offentlige boliger. Dette vil resultere i at de som ikke har 
råd, eller ikke får lån, kommer til å stå uten et botilbud. Hannestad ber politikerne være mer 
aktive og viser til at følgende kan hjelpe: 
 

• Ta i bruk bytterett for de av beboerne som ikke kan kjøpe boligen de bor i innen 
fristen på tre måneder. 

• Gi beboerne kjøpsrett så lenge de blir boende i leiligheten. 
• Undersøke hva vanlig tomtepris er i bydelen.  

 
Per Madsen, beboer i bydelen: 
Madsen refererer til BU-sak 06/68 og mener at det er viktig å bevare den sosiale 
infrastrukturen i River`n. Han ber Bydelsutvalgets medlemmer om hjelp til å oppnevne og 
betale for en offentlig takstmann som kan gi en uavhengig vurdering. Tilbudet om å kjøpe 
leiligheten for 80 % av takstsummen er et sjenerøst tilbud, men da må det være rett takst. 
 
Toril Knatterød, leder i Rådet for funksjonshemmede: 
I forbindelse med BU-sak 08/66 vedrørende tilgjengelighet for funksjonshemmede og eldre 
ønsket Knatterød, på vegne av Rådet for funksjonshemmede og Eldrerådet, å meddele at de 
stiller seg positive til Bydelsadministrasjonens forslag. Rådet for funksjonshemmede 
oppfordrer imidlertid Bydelsutvalget til å stryke: ”… eller en underliggende etat.” under 
punkt 3. 
 
Videre viser Knatterød til punkt 7 og informerer om at det er misforhold mellom det som står 
i reglene og hvordan private parkeringsselskaper praktiserer. Rådet for funksjonshemmede 
gjør oppmerksom på at § 5 i Oslo kommune sine regler for parkeringsplasser ikke er i 
samsvar med EØS- reglementet. 
 
 
 
2. Godkjenning av innkalling og saksliste 
Reza Rezaee (SV) foreslo å flytte BU-sak 08/68 til punkt 6 på sakslisten. Dette ble 
enstemmig vedtatt.   
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Det ble meldt saker til orientering. Innkalling og saksliste ble deretter enstemmig godkjent. 
 
 
 
3.  Godkjenning av protokoll fra møte 19.06.2008 
Protokoll fra møte 19.06.2008 ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
4. BU-sak 08/57 Resultatrapport pr. 1. halvår 2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 

1. Resultatrapporten pr. 1. halvår 2008 tas til etterretning 
2. Bydelsutvalget tar til etterretning at bydelsdirektør har styrket budsjettet for 

økonomisk sosialhjelp med 2,513 mill avsatt i balansen pr. 31.12.07 til aktive tiltak 
 
Barne- og ungekomiteens behandling: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Kultur- og nærmiljøkomiteens behandling: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Helse- og sosialkomiteens behandling: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Arbeidsutvalgets behandling: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets behandling: 
Knut Egger, Helge Stoltenberg (AP), Wenche Smeby (FRP), Eldar Aldernæs Hanson (R) og 
Kjell Omdal Erichsen (H) hadde ordet i saken. 
 
VOTERING: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 

 
VEDTAK (enstemmig): 
 

1. Resultatrapporten pr. 1. halvår 2008 tas til etterretning 
2. Bydelsutvalget tar til etterretning at bydelsdirektør har styrket budsjettet 

for økonomisk sosialhjelp med 2,513 mill avsatt i balansen pr. 31.12.07 til 
aktive tiltak 
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5. BU-sak 08/58 Prøveordning med stemmerett for 16-åringer – Utsatt 
sak juni 

 
Venstre sitt forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget søker Oslo Bystyre om å få være prøvebydel i en forsøksordning med å gi 
16-åringer stemmerett ved neste bydelsvalg i 2011.  
 
Barne- og ungekomiteens behandling: 
Venstre sitt forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Arbeidsutvalgets behandling: 
Venstre sitt forslag til vedtak falt med 3 stemmer (2AP/1H) mot 2 stemmer (1SV/1V). 
 
Bydelsutvalgets behandling: 
Guro Svenkerud Fresvik (V), Mari Lund Arnem (SV), Anne-Lise Rolland (AP), Inge Carlèn 
(V), Eldar Aldernæs Hanson, Reza Rezaee (SV) og Anita Sundal Skjøstad (H) hadde ordet i 
saken. 
 
VOTERING: 
Venstres forslag til vedtak falt med 9 stemmer mot (5AP/3H/1FRP) og 6 stemmer for 
(3SV/2V/1R). 
 
 
 
 
6. BU-sak 08/68 Husleieregulering  
 
Bydelsutvalget behandling: 
Knut Egger, Reza Rezaee (SV), Wenche Smeby (FRP), Per Overrein (AP), Jørgen Foss 
(AP), Mari Lund Arnem (SV), Inge Carlèn (V), Paul AageAasheim (H), Kjell Omdal 
Erichsen (H), Anita Sundal Skjøstad (H), Eldar Aldernæs Hanson (R) og Anne Cathrine 
Berger (AP) hadde ordet i saken. 
 
Per Overrein (AP) fremmet følgende forslag til uttalelse: 
 
Situasjonen i de husleieregulerte boligene 
Sagene bydelsutvalg viser til rapporten om forslag til bostøtteordning for de som bor i de 
husleieregulerte boligene i Oslo. (Botrygghet ved avvikling av husleiereguleringen i Oslo 
01.01.2010 Innspill fra en administrativ arbeidsgruppe til Kommunal- og 
regionaldepartementet). Bydelsutvalget mener at flere enn de som får hjelp gjennom de tiltak 
som foreslås i denne rapporten bør få hjelp til å håndtere sin boligsituasjon når 
husleiereguleringen oppheves. Bystyret bør snarest sette i gang en kartlegging av de som bor 
i slike boliger og drøfte hva slags hjelp kommunene/bydelene kan yte, eventuelt utover det 
som staten kan bidra med. Foruten å sikre seg at boretten opprettholdes og at de som har 
særlig behov for støtte (også grupper under 70 år) kan klare å bli boende, bør tiltakene også 
omfatte beskyttelse mot urimelig husleieøkning. Leierboerforeningen bør også gis en rolle i 
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den sammenheng. Bydelsutvalget har forståelse for at beboerne i River´n mener at den 
situasjonen de er kommet i med svært høye tilbud om kjøp av boligene, er uholdbar.  

 
Inge Carlén (V) fremmet følgende endringsforslag til Per Overrein (AP) sitt forslag til 
uttalelse: 
 
Følgende setning strykes: ” Foruten å sikre seg at boretten opprettholdes og at de som har 
særlig behov (også for grupper under 70 år) for støtte kan klare å bli boende, bør tiltakene 
også omfatte beskyttelse mot urimelig husleieøkning.” 
 
Reza Rezaee (SV) fremmet følgende tilleggsforslag til Per Overrein (AP) sitt forslag til 
uttalelse: 
 

1. En ordning med regulering av de gjenværende leieforhold så lenge de eldre 
leietakerne helsemessig fortsatt er i stand til å bli boende. 

2. De gjenværende regulerte boligene gjøres om til seniorboliger. 
3. Beboerne gis kjøperett til boligen så lenge de bor der. 
4. Sikring av beboernes bytterett 
 

 
VOTERING: 
Inge Carlén (V) sitt endringsforslag falt med 10 stemmer (5AP/3SV/1FRP/1R) mot 5 
stemmer (3H/2V). 
 
Per Overrein (AP) sitt forslag ble vedtatt med 10 stemmer (5AP/3SV/1FRP/1R) mot 5 
stemmer (3H/2V).  
 
Reza Rezaee (SV) sitt tilleggsforslag ble vedtatt med 10 stemmer (5AP/3SV/1FRP/1R) mot 
5 stemmer (3H/2V).  
 
   

VEDTAK: 
 
Situasjonen i de husleieregulerte boligene 
Sagene bydelsutvalg viser til rapporten om forslag til bostøtteordning for de som 
bor i de husleieregulerte boligene i Oslo. (Botrygghet ved avvikling av 
husleiereguleringen i Oslo 01.01.2010 Innspill fra en administrativ 
arbeidsgruppe til Kommunal- og regionaldepartementet). Bydelsutvalget mener 
at flere enn de som får hjelp gjennom de tiltak som foreslås i denne rapporten 
bør få hjelp til å håndtere sin boligsituasjon når husleiereguleringen oppheves. 
Bystyret bør snarest sette i gang en kartlegging av de som bor i slike boliger og 
drøfte hva slags hjelp kommunene/bydelene kan yte, eventuelt utover det som 
staten kan bidra med. Foruten å sikre seg at boretten opprettholdes og at de som 
har særlig behov for støtte (også grupper under 70 år) kan klare å bli boende, 
bør tiltakene også omfatte beskyttelse mot urimelig husleieøkning. 
Leierboerforeningen bør også gis en rolle i den sammenheng. Bydelsutvalget har 
forståelse for at beboerne i River´n mener at den situasjonen de er kommet i 
med svært høye tilbud om kjøp av boligene er uholdbar. 
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Bydelsutvalget ønsker følgende: 
 

1. En ordning med regulering av de gjenværende leieforhold så lenge de 
eldre leietakerne helsemessig fortsatt er i stand til å bli boende. 

2. De gjenværende regulerte boligene gjøres om til seniorboliger. 
3. Beboerne gis kjøperett til boligen så lenge de bor der. 
4. Sikring av beboernes bytterett 

 
 
 

 
7. BU-sak 08/59 Tilsynsbesøk ved Kingosgate bo- og rehabiliteringssenter 

14.05.2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Protokoll fra tilsynsbesøk 14.5.2008 ved Kingosgate bo- og rehabiliteringssenter tas til 
orientering.  
 
Helse- og sosialkomiteens behandling: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.  
 
Bydelsutvalgets behandling: 
Helge Stoltenberg (AP) hadde ordet i saken. 
 
VOTERING: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.  
 
 

VEDTAK (enstemmig): 
 
Protokoll fra tilsynsbesøk 14.5.2008 ved Kingosgate bo- og rehabiliteringssenter 
tas til orientering.  

 
  

 
 
8. BU-sak 08/60 Tilsynsbesøk ved Sagenehjemmet 19.06.2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Protokoll fra uanmeldt tilsynsbesøk ved Sagenehjemmet den 19.6.2008 tas til orientering.  
 
Helse- og sosialkomiteens behandling: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
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Bydelsutvalgets behandling: 
 
VOTERING: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.  
 
 

VEDTAK (enstemmig): 
 
Protokoll fra tilsynsbesøk ved Sagenehjemmet 19.6.2008 tas til orientering.  

 
 
 
 
9. BU-sak 08/61 Tilsynsbesøk ved Akerselva bo- og rehabliteringssenter 

20.6.2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Protokoll fra uanmeldt tilsynsbesøk ved Akerselva sykehjem 20.6.2008 tas til orientering. 
 
Helse- og sosialkomiteens behandling: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets behandling: 
Wenche Smeby (FRP) hadde ordet i saken. 
 
VOTERING: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 

 
VEDTAK (enstemmig): 
 
Protokoll fra uanmeldt tilsynsbesøk ved Akerselva sykehjem 20.6.2008 tas til 
orientering. 

 
  
 
 
10. BU-sak 08/62 Søknad om fritak fra politisk verv – Kristina Fure 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 

1. Kristina Aas Fure (AP) fritas fra sine verv i Kultur- og nærmiljøkomiteen og 
Arbeidsutvalget for resten av inneværende valgperiode.  

 
2. Valg av nytt medlem til Kultur- og nærmiljøkomiteen og varamedlem til 

Arbeidsutvalget. Bydelsdirektøren legger ikke fram noe forslag til vedtak.  
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Arbeidsutvalgets behandling: 
Per Overrein (AP) fremmet følgende forslag til vedtak, punkt 2 og 3: 
 

2. Forslag til nytt medlem i Kultur- og nærmiljøkomiteen og ny leder av komiteen 
fremmes under Bydelsutvalgets møte 28.08.2008. 

 
3. Nytt varamedlem til Arbeidsutvalget: Helge Stoltenberg (AP).   

 
VOTERING: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 
 
Per Overrein (AP) sine forslag til vedtak punkt 2 og 3 ble enstemmig vedtatt.  
 
VEDTAK (enstemmig): 
Arbeidsutvalget tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak; 
 

1. Kristina Aas Fure (AP) fritas fra sine verv i Kultur- og nærmiljøkomiteen og 
Arbeidsutvalget for resten av inneværende valgperiode. 

 
2. Forslag til nytt medlem i Kultur- og nærmiljøkomiteen fremmes under 

Bydelsutvalgets møte 28.08.2008.  
 

3. Nytt varamedlem til Arbeidsutvalget: Helge Stoltenberg (AP).   
 
Bydelsutvalgets behandling: 
Per Overrein (AP), Knut Egger og Guro Svenkerud Fresvik (V) hadde ordet i saken. 
 
Per Overrein fremmet følgende forslag til vedtak punkt 2-12: 
 

2. Thore Pettersen (AP) fritas fra sitt verv som medlem i Kultur- og nærmiljøkomiteen 
for resten av valgperioden, jf. kommunelovens § 15, nr. 2. 

3. Marit Aasen Heggdal (AP) velges som medlem av Kultur- og nærmiljøkomiteen, og 
fratrer følgelig vervet som 1.varamedlem i samme komite. 

4. Thore Pettersen (AP) velges som 1. varamedlem av Kultur- og nærmiljøkomiteen. 
5. Jørgen Foss (AP) fritas fra sitt verv som medlem i Barn og unge-komiteen for resten 

av valgperioden, jf. kommunelovens § 15, nr.2. 
6. Jørgen Foss (AP) velges som medlem av Kultur- og nærmiljøkomiteen  
7. Jørgen Foss (AP) velges som leder for Kultur- og nærmiljøkomiteen  
8. Siw-Bente Ellefsen (AP) velges som medlem av Barn og unge-komiteen, og fratrer 

følgelig vervet som 1. varamedlem i samme komite. 
9. Eli Eriksen Sveen (AP) velges som 1. varamedlem av Barn og unge-komiteen, og 

fratrer følgelig vervet som 2. varamedlem i samme komite. 
10. Tarjei Mosebekk (AP) velges som 2. varamedlem av Barn og unge-komiteen, og 

fratrer følgelig vervet som 3. i samme komite.  
11. Rune Vethe (AP) velges som 3. varamedlem av Barn og unge-komiteen. 
12. Helge Stoltenberg (AP) velges som 1. varamedlem av Arbeidsutvalget 
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VOTERING: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 
 
Per Overrein (AP) sine forslag til vedtak punkt 2 -12 ble enstemmig vedtatt.  
 
 

 
VEDTAK (enstemmig): 
1. Kristina Aas Fure (AP) fritas fra sine verv i Kultur- og nærmiljøkomiteen og 

Arbeidsutvalget for resten av inneværende valgperiode. 
2. Thore Pettersen (AP) fritas fra sitt verv som medlem i Kultur- og 

nærmiljøkomiteen for resten av valgperioden, jf. kommunelovens § 15, nr. 2. 
3. Marit Aasen Heggdal (AP) velges som medlem av Kultur- og nærmiljøkomiteen, 

og fratrer følgelig vervet som 1.varamedlem i samme komite. 
4. Thore Pettersen (AP) velges som 1. varamedlem av Kultur- og 

nærmiljøkomiteen. 
5. Jørgen Foss (AP) fritas fra sitt verv som medlem i Barn og unge-komiteen for 

resten av valgperioden, jf. kommunelovens § 15, nr.2. 
6. Jørgen Foss (AP) velges som medlem av Kultur- og nærmiljøkomiteen  
7. Jørgen Foss (AP) velges som leder for Kultur- og nærmiljøkomiteen  
8. Siw-Bente Ellefsen (AP) velges som medlem av Barn og unge-komiteen, og 

fratrer følgelig vervet som 1. varamedlem i samme komite. 
9. Eli Eriksen Sveen (AP) velges som 1. varamedlem av Barn og unge-komiteen, og 

fratrer følgelig vervet som 2. varamedlem i samme komite. 
10. Tarjei Mosebekk (AP) velges som 2. varamedlem av Barn og unge-komiteen, og 

fratrer følgelig vervet som 3. i samme komite.  
11. Rune Vethe (AP) velges som 3. varamedlem av Barn og unge-komiteen. 
12. Helge Stoltenberg (AP) velges som 1. varamedlem av Arbeidsutvalget 

 
 
 
 
11. BU-sak 08/63 Søknad om fritak fra politisk verv – Hilde Jordal 

Myrset 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 

1. Hilde Jordal Myrset (FRP) fritas fra sitt verv i Barne- og ungekomiteen for resten av 
inneværende valgperiode. 

2. Valg av nytt medlem til Barne- og ungekomiteen. Bydelsdirektøren legger ikke fram 
noe forslag til vedtak.  

 
Arbeidsutvalgets behandling: 
Forslag til vedtak punkt 2 fremmes i Bydelsutvalgets møte 28.08.2008.  
 
VOTERING: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 
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VEDTAK (enstemmig): 
Arbeidsutvalget tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak; 

 
1. Hilde Jordal Myrset (FRP) fritas fra sitt verv i Barne- og ungekomiteen for resten av 

inneværende valgperiode. 
2. Forslag til vedtak fremmes i Bydelsutvalgets møte 28.08.2008.  

 
 
 
 
Bydelsutvalgets behandling: 
Wenche Smeby (FRP) hadde ordet i saken. 
 
Wenche Smeby (FRP) fremmet følgende forslag til vedtak punkt 2: 
 
Odd Østtveit (FRP) går ut av sitt verv som 1. varamedlem i Barne- og ungekomiteen og 
oppnevnes som medlem. 
 
VOTERING: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak punkt 1 ble enstemmig vedtatt. 
 
Wenche Smeby (FRP) sitt forslag til vedtak punkt 2 ble enstemmig vedtatt. 
 
 

VEDTAK (enstemmig): 
 

1. Hilde Jordal Myrset (FRP) fritas fra sitt verv i Barne- og ungekomiteen for 
resten av inneværende valgperiode. 

2. Odd Østtveit (FRP) går ut av sitt verv som 1. varamedlem i Barne- og 
ungekomiteen og oppnevnes som medlem. 

 
 

 
 
12. BU-sak 08/64 Søknad om fritak fra politisk verv – Beate Mikalsen 
 
Saken ble trukket. 
 
 
 
  
13. BU-sak 08/65 Møteplan for 2. halvår 2008 – Avklaring av møtedato 

for desember 2008 
Saken ble trukket. 
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14. BU-sak 08/66 Rullering av Oslo kommunes strategiske plan for 

universell utforming 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 

1. Bydel Sagene ser meget positivt på en økt kommunal innsats innenfor temaet universell 
utforming, og slutter seg til Oslo kommunes visjon og hovedmål for universell 
utforming. 

2. Overordnet mål 1: Bydelen tar kravet om egen strategisk plan for universell utforming til 
etterretning, og at plan for gjennomføring arbeides videre med på ledelsesnivå da dette 
berører alle bydelens virksomheter. 

3. Overordnet mål 3: Bydelen mener at det administrative ansvaret for et kommunalt forum 
for universell utforming må plasseres i en virksomhet, for eksempel Byrådsavdeling for 
byutvikling eller en underliggende etat. Faglig innhold defineres av deltakerne i forumet. 
Ansvar for oppfølging av temaet må plasseres internt i bydelen. 

4. Mål S 1: Bydelen mener at temaet reklamebukker må behandles i planen. Disse har vist 
seg å ofte være til hinder for allmenn ferdsel, særlig for bevegelseshemmede og 
svaksynte. Bestemmelser som skal sikre tilgjengelighet har vist seg å være svært 
vanskelige å kontrollere og følge opp. 

5. Det har vært en praksis i flere bydeler hvor det i noen tilfeller gis dispensasjon til kravet 
om 2 meters fri bredde mellom uteservering og fortauskant. Strategiplanen bør vurdere 
om dette kravet heretter skal være ufravikelig som følge av strengere krav til universell 
utforming. 

6. I en situasjon hvor private parkeringsselskaper i økende grad tar over forvaltningen av 
byens parkeringsplasser er forslaget om at kommunale regler om utforming av plasser for 
bevegelseshemmede også skal gjelde disse svært positivt. 

7. Det vises til at bydelen i samarbeid med Sagene avdeling av Norges Handikapforbund 
fremmer en sak for byrådet vedrørende utvidete parkeringsrettigheter for 
funksjonshemmede. Saken dreier seg om at bevegelseshemmede som får tilskudd til bil 
og er avhengig av denne som teknisk hjelpemiddel skal kunne parkere i områder hvor det 
i utgangspunktet er parkering forbudt, etter nærmere retningslinjer. Dette tiltaket bør 
også legges til under mål S1 i strategiplanen. Det foreslås følgende ordlyd: ”Det skal 
vurderes en egen ordning for utvidete parkeringsrettigheter for bevegelseshemmede som 
får tilskudd til bilhold. En slik ordning vil øke tilgjengeligheten til byens funksjoner og 
tilbud for denne gruppen. Det vurderes et prøveprosjekt som evalueres etter en periode.” 

8. Mål PBA 2: Bydelen vil påpeke forskjellen i å vurdere universell utforming og å kreve 
det. Det forventes fra bydelens side at det legges sterke føringer om universell utforming 
også på private utbyggere og eiendomsutviklere. Dette har ikke vært tilfredsstillende 
gjennomført i den senere tid. Bydel Sagene mener at Oslo kommune bør tilstrebe å stille 
krav til universell utforming ut over de formelle krav i tekniske forskrifter. 

9. Mål PBA 3: Bydelen vil vise til det problematiske ved å tilpasse tilgjengelighetstiltak til 
verneverdig bebyggelse. Det oppleves ofte at det blir en interessekonflikt mellom 
vernemyndighetene og ivaretakelse av tilgjengelighetstiltak. Dette gjelder ikke bare 
uttalte kulturminner, men også annen bebyggelse og anlegg som har verneinteresse. 
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Bydelen mener at Byantikvaren bør få ansvar for å utarbeide en kommunal standard for 
behandling av tilgjengelighetstiltak i verneverdig bebyggelse. 

10. Mål FB 1: Bydel Sagene har søkt om midler fra Direktoratet for naturforvaltning til 
kartlegging av hindringer for tilgjengelighet i sine forvaltningsområder med henblikk på 
å oppgradere og tilrettelegge for økt tilgjengelighet i bydelsparkene. Kartleggingen vil 
skje i tråd med kartleggingsskjema og veiledning fra Friluftsrådenes Landsforbund og 
Norges Handikapforbund. Det foreslås at strategisk plan viser til at det eksisterer en slik 
veileder. 

11. Mål FB 3: Bydelen vil påpeke at enkelte definerte møteplasser kan være av en karakter 
som ikke oppfyller disse kravene. Det må skilles mellom torg og møteplasser, da 
definerte møteplasser kan ha en uformell karakter hvor tilrettelegging ikke er mulig eller 
ønskelig. 

12. Kunnskap og kompetanse: Bydelen foreslår at Utviklings- og kompetanseetaten får i 
oppdrag å informere virksomhetene om tilgjengelig opplæring innen temaet universell 
utforming (internt og eksternt), gjerne via egne temasider på internett. 

 

Kultur- og nærmiljøkomiteens behandling: 

Lars Olav Fosse (V) fremmet følgende forslag til nytt punkt 13 og 14: 
 

13. Byrådet bes gjennomføre et estimat på kostnadene ved kartlegging og utforming av 
strategiske planer. 

 
14. Byrådet bes oppnevne en kontaktperson for universell utforming i bydelen. 

Planmessig vedlikehold av opparbeidet standard for universell utforming må følges 
opp med finansielle midler for å gjennomføre vedlikeholdet. Oslo kommune bør ha 
en egen sentral kontaktperson med ansvar for kunnskapsdeling om universell 
utforming på tvers av etater, virksomheter og bydeler. 

 
VOTERING: 
Bydelsdirektørens forslag til punktene 1-7 ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsdirektørens forslag til punkt 8 ble vedtatt med 6 stemmer (2AP/1SV/1H/1V/1R) mot 1 
stemmer (1FRP). 
 
Bydelsdirektørens forslag til punktene 9-12 ble enstemmig vedtatt. 
 
Lars Olav Fosse (V) sitt forslag til nytt punkt 13 ble enstemmig vedtatt. 
 
Lars Olav Fosse (V) sitt forslag til nytt punkt 14 ble vedtatt med 6 stemmer 
(2AP/1SV/1H/1V/1R) mot 1 stemme (1FRP). 
 
VEDTAK: 
Kultur- og nærmiljøkomiteen tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak: 
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1. Bydel Sagene ser meget positivt på en økt kommunal innsats innenfor temaet 
universell utforming, og slutter seg til Oslo kommunes visjon og hovedmål for 
universell utforming. 

2. Overordnet mål 1: Bydelen tar kravet om egen strategisk plan for universell 
utforming til etterretning, og at plan for gjennomføring arbeides videre med på 
ledelsesnivå da dette berører alle bydelens virksomheter. 

3. Overordnet mål 3: Bydelen mener at det administrative ansvaret for et kommunalt 
forum for universell utforming må plasseres i en virksomhet, for eksempel 
Byrådsavdeling for byutvikling eller en underliggende etat. Faglig innhold defineres 
av deltakerne i forumet. Ansvar for oppfølging av temaet må plasseres internt i 
bydelen. 

4. Mål S 1: Bydelen mener at temaet reklamebukker må behandles i planen. Disse har 
vist seg å ofte være til hinder for allmenn ferdsel, særlig for bevegelseshemmede og 
svaksynte. Bestemmelser som skal sikre tilgjengelighet har vist seg å være svært 
vanskelige å kontrollere og følge opp. 

5. Det har vært en praksis i flere bydeler hvor det i noen tilfeller gis dispensasjon til 
kravet om 2 meters fri bredde mellom uteservering og fortauskant. Strategiplanen bør 
vurdere om dette kravet heretter skal være ufravikelig som følge av strengere krav til 
universell utforming. 

6. I en situasjon hvor private parkeringsselskaper i økende grad tar over forvaltningen 
av byens parkeringsplasser er forslaget om at kommunale regler om utforming av 
plasser for bevegelseshemmede også skal gjelde disse svært positivt. 

7. Det vises til at bydelen i samarbeid med Sagene avdeling av Norges 
Handikapforbund fremmer en sak for byrådet vedrørende utvidete 
parkeringsrettigheter for funksjonshemmede. Saken dreier seg om at 
bevegelseshemmede som får tilskudd til bil og er avhengig av denne som teknisk 
hjelpemiddel skal kunne parkere i områder hvor det i utgangspunktet er parkering 
forbudt, etter nærmere retningslinjer. Dette tiltaket bør også legges til under mål S1 i 
strategiplanen. Det foreslås følgende ordlyd: ”Det skal vurderes en egen ordning for 
utvidete parkeringsrettigheter for bevegelseshemmede som får tilskudd til bilhold. En 
slik ordning vil øke tilgjengeligheten til byens funksjoner og tilbud for denne 
gruppen. Det vurderes et prøveprosjekt som evalueres etter en periode.” 

8. Mål PBA 2: Bydelen vil påpeke forskjellen i å vurdere universell utforming og å 
kreve det. Det forventes fra bydelens side at det legges sterke føringer om universell 
utforming også på private utbyggere og eiendomsutviklere. Dette har ikke vært 
tilfredsstillende gjennomført i den senere tid. Bydel Sagene mener at Oslo kommune 
bør tilstrebe å stille krav til universell utforming ut over de formelle krav i tekniske 
forskrifter. 

9. Mål PBA 3: Bydelen vil vise til det problematiske ved å tilpasse tilgjengelighetstiltak 
til verneverdig bebyggelse. Det oppleves ofte at det blir en interessekonflikt mellom 
vernemyndighetene og ivaretakelse av tilgjengelighetstiltak. Dette gjelder ikke bare 
uttalte kulturminner, men også annen bebyggelse og anlegg som har verneinteresse. 
Bydelen mener at Byantikvaren bør få ansvar for å utarbeide en kommunal standard 
for behandling av tilgjengelighetstiltak i verneverdig bebyggelse. 

10. Mål FB 1: Bydel Sagene har søkt om midler fra Direktoratet for naturforvaltning til 
kartlegging av hindringer for tilgjengelighet i sine forvaltningsområder med henblikk 
på å oppgradere og tilrettelegge for økt tilgjengelighet i bydelsparkene. 
Kartleggingen vil skje i tråd med kartleggingsskjema og veiledning fra 
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Friluftsrådenes Landsforbund og Norges Handikapforbund. Det foreslås at strategisk 
plan viser til at det eksisterer en slik veileder. 

11. Mål FB 3: Bydelen vil påpeke at enkelte definerte møteplasser kan være av en 
karakter som ikke oppfyller disse kravene. Det må skilles mellom torg og 
møteplasser, da definerte møteplasser kan ha en uformell karakter hvor tilrettelegging 
ikke er mulig eller ønskelig. 

12. Kunnskap og kompetanse: Bydelen foreslår at Utviklings- og kompetanseetaten får i 
oppdrag å informere virksomhetene om tilgjengelig opplæring innen temaet 
universell utforming (internt og eksternt), gjerne via egne temasider på internett. 

13. Byrådet bes gjennomføre et estimat på kostnadene ved kartlegging og utforming av 
strategiske planer. 

14. Byrådet bes oppnevne en kontaktperson for universell utforming i bydelen. 
Planmessig vedlikehold av opparbeidet standard for universell utforming må følges 
opp med finansielle midler for å gjennomføre vedlikeholdet. Oslo kommune bør ha 
en egen sentral kontaktperson med ansvar for kunnskapsdeling om universell 
utforming på tvers av etater, virksomheter og bydeler. 

 
 
Bydelsutvalgets behandling: 
Helge Stoltenberg (AP), Guro Svenkerud Fresvik (V) og Anita Sundal Skjøstad (H) hadde 
ordet i saken. 
 
Bydelsutvalget la Kultur- og nærmiljøkomiteens behandling til grunn for sin behandling.  
 
Helge Stoltenberg (AP) fremmet følgende endringsforslag til punkt 3: 
 
Følgende setning strykes: ”…eller en underliggende etat.” 
  
VOTERING: 
Bydelsdirektørens forslag til punkt 1 og 2 ble enstemmig vedtatt. 
 
Kultur- og nærmiljøkomiteens forslag til punkt 3 med Helge Stoltenberg (AP) sitt 
endringsforslag ble vedtatt med 9 stemmer (5AP/3SV/1R) mot 6 stemmer (3H/2V/1FRP). 
 
Kultur- og nærmiljøkomiteens forslag til punkt 4-7 ble enstemmig vedtatt. 
 
Kultur- og nærmiljøkomiteens forslag til punkt 8 ble vedtatt med 14 stemmer 
(5AP/3SV/3H/2V/1R) mot 1 stemme (1FRP). 
 
Kultur- og nærmiljøkomiteens forslag til punkt 9-12 ble enstemmig vedtatt. 
 
Kultur- og nærmiljøkomiteens forslag til punkt 13 og 14 ble vedtatt med 14 stemmer 
(5AP/3SV/3H/2V/1R) mot 1 stemme (1FRP). 
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VEDTAK: 
 

1. Bydel Sagene ser meget positivt på en økt kommunal innsats innenfor temaet 
universell utforming, og slutter seg til Oslo kommunes visjon og hovedmål for 
universell utforming. 

2. Overordnet mål 1: Bydelen tar kravet om egen strategisk plan for universell 
utforming til etterretning, og at plan for gjennomføring arbeides videre med på 
ledelsesnivå da dette berører alle bydelens virksomheter. 

3. Overordnet mål 3: Bydelen mener at det administrative ansvaret for et 
kommunalt forum for universell utforming må plasseres i en virksomhet, for 
eksempel Byrådsavdeling for byutvikling. Faglig innhold defineres av 
deltakerne i forumet. Ansvar for oppfølging av temaet må plasseres internt i 
bydelen. 

4. Mål S 1: Bydelen mener at temaet reklamebukker må behandles i planen. Disse 
har vist seg å ofte være til hinder for allmenn ferdsel, særlig for 
bevegelseshemmede og svaksynte. Bestemmelser som skal sikre tilgjengelighet 
har vist seg å være svært vanskelige å kontrollere og følge opp. 

5. Det har vært en praksis i flere bydeler hvor det i noen tilfeller gis dispensasjon 
til kravet om 2 meters fri bredde mellom uteservering og fortauskant. 
Strategiplanen bør vurdere om dette kravet heretter skal være ufravikelig som 
følge av strengere krav til universell utforming. 

6. I en situasjon hvor private parkeringsselskaper i økende grad tar over 
forvaltningen av byens parkeringsplasser er forslaget om at kommunale regler 
om utforming av plasser for bevegelseshemmede også skal gjelde disse svært 
positivt. 

7. Det vises til at bydelen i samarbeid med Sagene avdeling av Norges 
Handikapforbund fremmer en sak for byrådet vedrørende utvidete 
parkeringsrettigheter for funksjonshemmede. Saken dreier seg om at 
bevegelseshemmede som får tilskudd til bil og er avhengig av denne som teknisk 
hjelpemiddel skal kunne parkere i områder hvor det i utgangspunktet er 
parkering forbudt, etter nærmere retningslinjer. Dette tiltaket bør også legges 
til under mål S1 i strategiplanen. Det foreslås følgende ordlyd: ”Det skal 
vurderes en egen ordning for utvidete parkeringsrettigheter for 
bevegelseshemmede som får tilskudd til bilhold. En slik ordning vil øke 
tilgjengeligheten til byens funksjoner og tilbud for denne gruppen. Det vurderes 
et prøveprosjekt som evalueres etter en periode.” 

8. Mål PBA 2: Bydelen vil påpeke forskjellen i å vurdere universell utforming og å 
kreve det. Det forventes fra bydelens side at det legges sterke føringer om 
universell utforming også på private utbyggere og eiendomsutviklere. Dette har 
ikke vært tilfredsstillende gjennomført i den senere tid. Bydel Sagene mener at 
Oslo kommune bør tilstrebe å stille krav til universell utforming ut over de 
formelle krav i tekniske forskrifter. 

9. Mål PBA 3: Bydelen vil vise til det problematiske ved å tilpasse 
tilgjengelighetstiltak til verneverdig bebyggelse. Det oppleves ofte at det blir en 
interessekonflikt mellom vernemyndighetene og ivaretakelse av 
tilgjengelighetstiltak. Dette gjelder ikke bare uttalte kulturminner, men også 
annen bebyggelse og anlegg som har verneinteresse. Bydelen mener at 
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Byantikvaren bør få ansvar for å utarbeide en kommunal standard for 
behandling av tilgjengelighetstiltak i verneverdig bebyggelse. 

10. Mål FB 1: Bydel Sagene har søkt om midler fra Direktoratet for 
naturforvaltning til kartlegging av hindringer for tilgjengelighet i sine 
forvaltningsområder med henblikk på å oppgradere og tilrettelegge for økt 
tilgjengelighet i bydelsparkene. Kartleggingen vil skje i tråd med 
kartleggingsskjema og veiledning fra Friluftsrådenes Landsforbund og Norges 
Handikapforbund. Det foreslås at strategisk plan viser til at det eksisterer en 
slik veileder. 

11. Mål FB 3: Bydelen vil påpeke at enkelte definerte møteplasser kan være av en 
karakter som ikke oppfyller disse kravene. Det må skilles mellom torg og 
møteplasser, da definerte møteplasser kan ha en uformell karakter hvor 
tilrettelegging ikke er mulig eller ønskelig. 

12. Kunnskap og kompetanse: Bydelen foreslår at Utviklings- og kompetanseetaten 
får i oppdrag å informere virksomhetene om tilgjengelig opplæring innen 
temaet universell utforming (internt og eksternt), gjerne via egne temasider på 
internett. 

13. Byrådet bes gjennomføre et estimat på kostnadene ved kartlegging og utforming 
av strategiske planer. 

14. Byrådet bes oppnevne en kontaktperson for universell utforming i bydelen. 
Planmessig vedlikehold av opparbeidet standard for universell utforming må 
følges opp med finansielle midler for å gjennomføre vedlikeholdet. Oslo 
kommune bør ha en egen sentral kontaktperson med ansvar for 
kunnskapsdeling om universell utforming på tvers av etater, virksomheter og 
bydeler. 

 
 
 
 
15. BU-sak 08/67  Nytt varamedlem i Helse- og sosialkomiteen 
 
Arbeidsutvalgets behandling: 
Per Overrein (AP) fremmer følgende forslag til vedtak: 
 
Nytt varamedlem av Helse- og sosialkomiteen: Mia Gerhardsen (AP). 
 
VOTERING: 
Per Overreins forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK (enstemmig): 
Arbeidsutvalget tilrår Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak; 
 
Nytt varamedlem av Helse- og sosialkomiteen: Mia Gerhardsen (AP). 
 
Bydelsutvalgets behandling: 
Bydelsutvalget la arbeidsutvalgets behandling til grunn for sin behandling. 
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VOTERING: 
Arbeidsutvalgets forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 

 
VEDTAK (enstemmig): 
 
Nytt varamedlem av Helse- og sosialkomiteen: Mia Gerhardsen (AP). 

 
 
 
 
16. Spørretimen 
 
Det var ingen spørsmål til spørretimen.  
 
 
 
 
17. Orienteringssaker 
Knut Egger orienterte om følgende saker som lå i rødt omslag: 

• Budsjett 2008 – Fremdriftsplan. Arbeidsutvalget vedtok enstemmig å sette opp 
budsjettkonferansen med Bydelsutvalget, avdelingssjefer og enhetsledere 01.11.2008. 

• Økonomioppfølging per juli 2008-09-02. 
• Program for omstilling og utvikling i Helse Sør-Øst – Hovedstadsporsessen – 

HØRING. 
• Oppsummering av regnskapsrevisjonen for 2007 for Bydel Sagene – Avslutning av 

revisjonssak. 
• Byrådssak 144/08 – Styrking og samordning av tilsyn av sykehjem. 
• Sikring av at NAV-kontorene bestiller alle gode virkemidler til beste for brukerne. 
• Bydelsutvalgets høringsuttalelse til bystyremelding nr. 1/2008, nr. 2/2008 og 

sykehjemsbehovsplan. 
 
Knut Egger benyttet også anledningen til å presentere den nye økonomisjefen Atle Hillestad.  
 
Per Overrein (AP) informerte om at Arbeidsutvalget har besluttet at administrasjonen skal 
utrede muligheten for en grafittivegg i bydelen. 
 
Reza Rezaee (SV) etterlyste planene for opprustningen av Torshovparken (jf. protokoll fra 
Kultur- og nærmiljøkomiteen 20.08.2008). 
 
Morten Nordlie svarte at administrasjonen vil legge fram en orientering om dette. 
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18. Eventuelt 
Det var ingen saker til eventuelt. 
 
 
 
 
 
BYDEL SAGENE 
Bydelsutvalget 
 
Per Overrein      Marianne Skants 
Leder      Møtesekretær 


